
 

 

 

 

 

 

COMMISSIE WATERKWALITEIT 

 
Delft, 7 april 2015 

 
AAN DE VERENIGDE VERGADERING VAN DELFLAND 
 
Advies van de commissie Waterkwaliteit, tevens conceptverslag van de vergadering op 
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categorie ingezetenen, Partij voor de Dieren 
categorie ingezetenen, 50+ 
 

 
01 Opening, vaststelling agenda 
 
De voorzitter opent om 19.28 uur de vergadering. De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
De voorzitter merkt op dat punten op de agenda staan die niet in deze commissie worden 
besproken en behandeld. Het betreft de financiële jaarrekening en de daarop betrekking heb-
bende stukken. 
 
 
02 Vaststellen notulen van de vergadering van 3 februari 2015,  

inclusief toezeggingenlijst 
 
De notulen worden ongewijzigd vastgesteld met dank aan de voorgaande notulist. 
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Toezeggingenlijst  
Toezeggingen 1, 2 ,3, 5 en 6 zijn afgedaan. 
 
Toezegging 4 wordt op voorstel van de voorzitter overgeheveld naar de commissie Watervei-
ligheid. Mevrouw Hilders merkt op dat zij de vraag destijds heeft gesteld. Spreekster wil graag 
weten wat Delfland op dit punt (ondergrondse ruimtelijke ordening) gaat doen. 
 
Verzamelformulier 
De voorzitter meldt dat dit verzamelformulier betrekking heeft op de Verenigde Vergadering. 
Het wordt in deze vergadering niet behandeld. Spreekster vindt dat het verwarrend werkt dat 
dit formulier op de agenda is geplaatst. 
 
03. Mededelingen 
GR Grondwateronttrekking DSM 
Portefeuillehouder Van Olphen meldt dat de provincie Zuid-Holland uit de regeling is gestapt. 
Delfland en de gemeente Delft maken deel uit van deze regeling. Delfland wil te zijner tijd uit 
deze regeling stappen omdat het belang van Delfland, in tegenstelling tot dat van de gemeen-
te Delft, bij het onttrekken van grondwater bijzonder klein is. Door het werk rond de spoor-
tunnel heeft het onttrekken van grondwater vertraging opgelopen. Door deze vertraging is de 
samenwerkingsovereenkomst met DSM enkele malen verlengd. Onlangs hebben de betrokken 
partijen een intentieverklaring getekend voor een verlenging van de samenwerkingsovereen-
komst met vier jaar. Deze verlenging is noodzakelijk om de voortgang van de werkzaamheden 
zowel technisch als inhoudelijk (afvoeren van water) te waarborgen.  
 
Eerste termijn 
Mevrouw De Zoete laat weten dat zij heeft gehoord dat Delfland uit deze gemeenschappelijke 
regeling zou treden. Spreekster had vernomen dat Delfland een bedrag hiervoor had aange-
boden aan de gemeente Delft, maar dat de gemeente Delft dit bedrag niet zou hebben geac-
cepteerd. 
 
Mevrouw Van Hijlckama Vlieg heeft dezelfde vraag als voorgaande spreekster. Daarnaast wil 
spreekster weten wat de juridische procedure is. 
 
De heer Middendorp vraagt zich af waarom Delfland een verlenging aangaat terwijl Delfland 
uit deze regeling wil stappen. 
 
Portefeuillehouder Van Olphen reageert op de vragen en opmerkingen in de eerste termijn: 
− Spreker praat hier namens de GR en niet namens Delfland. Vanuit die rol moet hij ervoor 

zorgen dat het een en ander technisch op orde is. 
− De verantwoordelijke (aanspreekpunt) voor Delfland is mevrouw Bom. Delfland heeft aan-

gegeven uit deze regeling te willen stappen. De provincie bepaalt als bevoegd orgaan of 
Delfland uit deze regeling mag en kan stappen. Als de provincie er niet uit komt, wordt het 
voorgelegd aan de Raad van State. 

 
Tweede termijn 
Mevrouw Van Hijlckama Vlieg wil weten wat het effect is op de juridische procedure. 
 
Portefeuillehouder Van Olphen antwoordt dat er geen sprake is van een juridisch effect. Alle 
betrokken partijen hebben ingestemd met de manier waarop het grondwater onttrokken moet 
worden. Er is geïnvesteerd in de bouw van nieuwe putten en een nieuw gemaal. Uiteindelijk 
worden voornoemde bedragen opgenomen in de afkoopsom die Delfland te zijner tijd indient 
bij de gemeente Delft. Portefeuillehouder Van Olphen zegt toe deze commissie op de hoogte 
te houden van de ontwikkelingen rond de grondwateronttrekking. 
 
 
03 A  Terugkoppeling uit Unie Commissies en gemeenschappelijke regelingen 
Portefeuillehouder Ter Woorst heeft zitting in de Uniecommissie CWE (commissie Waterketens 
en Emissies). In de laatste vergadering van de commissie lag de nadruk op de aanpak van 
bestrijdingsmiddelen. De Uniecommissie CWE focust zich naast technische innovaties op een 
mentaliteitsverandering binnen de glastuinbouw. 
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Portefeuillehouder Ter Woorst meldt dat een bestuurlijk overleg heeft plaatsgevonden tussen 
het CTGB en de Unie van Waterschappen. In dit overleg werd gemeld dat er restricties komen 
vanuit Europa op de toelating van gewasbeschermingsmiddelen. Dit is volgens de portefeuille-
houder goed nieuws voor de waterkwaliteit. Het college geeft hierbij aan dat dit niet direct een 
positief effect hoeft te hebben voor de waterkwaliteit. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst meldt dat vanuit het ministerie van Economische Zaken een 
vraag ligt over het monitoren van Imadacloprid. Het college waarschuwt dat een aanscherping 
van beleid niet direct te meten is in de waterkwaliteit. Daarnaast laat spreekster weten dat 
vanuit het activiteitenbesluit glastuinbouwondernemers verplicht worden gesteld een voorzui-
vering te hebben op hun bedrijf. Het ministerie van I&M is voornemens om dit besluit uit te 
stellen tot 2018. 
 
 
03 B Ingekomen stukken 
Portefeuillehouder Ter Woorst presenteert de digitale nieuwsbrief van de Unie van Water-
schappen. Hierin kan men meer lezen over het Deltaplan Agrarisch Waterbeheer. Het DAW-
instrumentarium is klaar. Delfland is groot voorstander van het meten van de resultaten in het 
veld. 
Portefeuillehouder Ter Woorst presenteert de nieuwsbrief van de kringloopboeren Midden- en 
Oost-Delfland (LTO Noord). Delfland gaat met LTO en Midden- en Oost-Delfland een project 
starten voor erfafspoeling. Spreekster zegt toe dat de griffier voornoemde stukken toestuurt 
aan de leden van de commissie Waterkwaliteit. 
 
 
04 Bespreekstukken 
 
04.B.01 Jaarverslag 2014 
De voorzitter meldt dat in de commissies alleen die onderdelen uit het jaarverslag worden 
besproken die aan de orde zijn in de betreffende commissie. Voor de commissie Waterkwali-
teit betreft het de hoofdstukken: Schoon water en Gezuiverd afvalwater. 
 
Gezuiverd afvalwater (vanaf bladzijde 31) 
De heer Van Olphen is portefeuillehouder Gezuiverd afvalwater. Voor dit onderwerp geven de 
volgende ambtenaren ambtelijke ondersteuning: 
− De heer J. Bos is sectorhoofd Zuivering & Technisch Onderhoud. Deze sector houdt zich 

bezig met het transporteren en zuiveren van afvalwater en het technisch onderhoud van 
alle bij het werk betrokken objecten. 

− De heer J. de Korte is teamleider PCA. 
 
De heer Middendorp heeft de volgende opmerkingen en vragen: 

 Spreker complimenteert Delfland met de doelen die zijn behaald, met name wat betreft 
het in gang zetten van de fosfaatterugdringing. 

 Spreker vraagt wanneer het slib kan worden afgevoerd. 

 Spreker vraagt zich af wat wordt bedoeld met “het programma ligt op schema” bij RoSA 
en Netwerk Afvalketen Delfland.  

 Spreker leest dat in Delfland na 2020 minimaal 10 miljoen euro per jaar bezuinigd gaat 
worden. Volgens spreker is 2020 nog heel ver weg. Spreker vraagt zich af wat Delfland 
het afgelopen jaar aan zuivering van afvalwater heeft gedaan. Volgens spreker lijkt het 
erop dat Delfland moeizaam tot concrete resultaten komt. 
 

 Spreker constateert een probleem met het gemaal aan de Morsestraat in Den Haag. Spre-
ker wil hier nader over worden geïnformeerd. 

 Spreker leest op bladzijde 35 dat de kosten voor het geurloos vervoer van slib worden 
doorgeschoven naar 2015. Twee weken geleden heeft spreker gevraagd naar de stand van 
zaken omdat er contact was met een omwonende die klaagde over geuroverlast bij de 
Harnaschpolder. Toen werd spreker medegedeeld dat van geuroverlast geen sprake kon 
zijn omdat er geen meldingen waren ingediend. Nu constateert spreker uit hetgeen hij 
leest dat er daadwerkelijk sprake kan zijn van geuroverlast. Spreker verzoekt om een toe-
lichting. 
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 Vanmiddag heeft spreker een presentatie bijgewoond over de waterharmonica. Deze wa-
terharmonica valt onder de Optimalisatie Afvalwatersysteem (OAS) De Groote Lucht. 
Spreker constateert dat sprake is van een brede uitwaaiering. Hij vraagt zich af welke 
elementen onder de OAS vallen. Hoeveel jaar lopen deze elementen nog door en welke 
bedragen zijn ermee gemoeid? 

 
Mevrouw Koop verwijst naar paragraaf 3.4.3 van pagina 36. Hierin staat een realisatie die 
1 miljoen euro hoger uitvalt dan was begroot in de bestuursrapportage. Spreekster verzoekt 
om een toelichting. 
 
Mevrouw Van der Burg heeft de volgende vragen en verzoeken: 

 Spreekster wil nader geïnformeerd worden over de nieuwe tariefstructuur. Wat houdt deze 
tariefstructuur in en wat betekent deze structuur voor betrokkenen? 

 Spreekster verwijst naar het gemaal Morsestraat. Spreekster vraagt zich af of het mogelijk 
is om de leverancier aansprakelijk te stellen. Daarnaast wil spreekster weten of bij aan-
sprakelijkheidstelling extra kosten voor Delfland zijn gemoeid. 

 Spreekster verwijst naar de tekst op bladzijde 36 over rioolgemaal Scheveningen. Zij ont-
vangt graag een verklaring van de portefeuillehouder en/of zijn ambtenaren voor de 
meerkosten van 0,7 miljoen euro. Spreekster vraagt zich af of deze meerkosten meege-
nomen kunnen worden met de investeringen. Tot slot vraagt spreekster zich af of de ont-
stane meerkosten ook van invloed zijn op de andere onderdelen. 

 Spreekster verwijst naar de risico’s als gevolg van het geschil van Delfland met de ge-
meente Delft. Spreekster wil graag weten wat de reactie hierop is van de rechtbank. 

 
Mevrouw De Zoete was destijds niet betrokken bij het jaarverslag 2014. Spreekster meldt dat 
zij geen vragen heeft over dit stuk. 
 
De heer Van Kretschmar verwijst naar het gebruik van prestatie-indicatoren. Het valt spreker 
op dat deze in de meeste gevallen voor 100% zijn gehaald. Spreker vraagt zich af of deze 
prestatie-indicatoren op het juiste niveau zijn gesteld en of deze voldoende uitdagend zijn. 
 
Mevrouw Hoogerwerf verwijst naar pagina 30 betreffende de fosfaatterugdringing. Spreekster 
vraagt zich af of concrete acties worden gekoppeld aan de gewenste fosfaatterugdringing. 
 
De heer Van Adrichem vond het jaarverslag een goede weergave van hetgeen heeft plaatsge-
vonden in 2014. Spreker ervaart het jaarverslag als weinig uitdagend. Eveneens constateert 
spreker dat alle doelen “met twee vingers in de neus” worden gehaald. Wat betreft de ni-
veaustelling van de prestatie-indicatoren sluit spreker zich aan bij hetgeen heer Van Kretsch-
mar hierover heeft gezegd. 
 
Mevrouw Hilders heeft de volgende vragen en verzoeken: 

 Spreekster verwijst naar een verzonden brief als reactie op het rapport van de Visitatie-
commissie Waterketen van minister Peijs. In de VV van 23 april wordt voornoemde brief 
besproken. Het verwondert spreekster dat de leden van deze commissie deze brief niet 
hebben ontvangen. Spreekster verzoekt om opheldering. 

 Spreekster constateert dat in het jaarverslag van 2013 exact dezelfde tekst staat als in 
het jaarverslag 2014 (op bladzijde 36) wat betreft het verleggen van de persleiding. 
Spreekster vraagt zich af wat er in één jaar tijd voor werkzaamheden hieromtrent hebben 
plaatsgevonden. 

 
Mevrouw Van Hijlckama Vlieg heeft de volgende opmerkingen en vragen: 

 Spreekster wil evenals mevrouw Van der Burg nader geïnformeerd worden over de nieuwe 
tariefstructuur. Spreekster is benieuwd naar de eerste resultaten. 

 Spreekster verwijst naar de PVS op bladzijde 34 en 37. Spreekster constateert dat nauwe-
lijks wordt ingegaan op de effecten en risico’s van de leaseverplichting. 

 Spreekster leest op bladzijde 33 dat Delfland advieswerk heeft verricht rond riolerings-
plannen. Spreekster wil weten hoe Delfland de effecten volgt van haar adviezen ten aan-
zien van de operationele uitwerking. 

 
De heer Belt heeft de volgende opmerkingen en vragen: 
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 Spreker vond het jaarverslag een uitvoerig opgesteld en zeer interessant stuk. Delfland 
vindt het wenselijk fosfaat terug te dringen. Spreker sluit zich aan bij de vorige sprekers. 
Hij vraagt zich hierbij af hoe Delfland dit aan wil en gaat jagen. 

 Spreker verwijst naar een éénmalige kostenbesparing in de samenwerking met de ge-
meente Rotterdam. Spreker vraagt zich af waarop wordt bespaard en wat het aandeel van 
Delfland hierin is. 

 Spreker verbaast zich over het rapport van de Visitatiecommissie Waterketen en de daarin 
vermelde ambitie. Spreker sluit zich aan bij hetgeen de heer Middendorp heeft gezegd 
over de bezuiniging van minimaal 10 miljoen euro na 2020. Spreker vraagt zich af wat de 
ambitie van Delfland hierin is. 

 Spreker verzoekt om een stand van zaken van het geschil van Delfland met de gemeente 
Delft. 

 
Portefeuillehouder Van Olphen reageert op de vragen en opmerkingen uit de eerste termijn: 

 Met de Gemeenschappelijke Regeling (GR) Slib is men bezig met de verwerking van ver-
ontreinigd slib. De hoogheemraadschappen Delfland, Rijnland, Schieland en Rivierenland 
hebben zich hierin verenigd. Het vervuilde slib wordt verbrand door HVC en SNB. Beide 
bedrijven hebben voor de verwerking van verbrandingsgas een contract getekend met 
EcoPhos in Duinkerken (België). Bij EcoPhos wordt het verbrandingsgas ontdaan van fos-
faat. In deze fabriek wordt ruim 95% fosfaat uit verbrandingsgas gehaald. EcoPhos is een 
grote leverancier van fosfaat. Naar verwachting is de fabriek van EcoPhos in 2016 of 2017 
gereed voor de verwerking van verbrandingsgas. 

 Spreker beantwoordt de vragen over RoSA en het Netwerk Afvalketen Delfland (NAD). Er 
wordt volgens spreker inderdaad gesproken over 10 miljoen euro. Het betreft een geza-
menlijke bezuiniging. Delfland moet samen met twaalf gemeentes uit de regio bezuinigen. 
De opdracht is activiteiten in de afval- en rioleringssfeer gezamenlijk te gaan organiseren. 
Kosten worden hiermee bespaard en kwaliteit blijft daarbij gewaarborgd. Daar waar moge-
lijk moet de kwetsbaarheid verkleind worden gelet op de personele en financiële krapte bij 
de betrokken gemeentes. 

 Spreker beantwoordt de vraag van de heer Middendorp. OAS De Groote Lucht is een sa-
menwerkingsverband van één rioolwaterzuivering met een paar omliggende gemeentes. 
Er wordt naartoe gewerkt om het OAS op te gaan nemen in het NAD. In het rapport van 
de visitatiecommissie Waterketen ontvangt Delfland een pluim voor haar voortvarende 
aanpak. 

 Spreker meldt de voortgang rond RoSA en NAD. Spreker constateert dat de neuzen van de 
betrokken ambtenaren en bestuurders vrijwel allemaal dezelfde kant op staan. Een exter-
ne projectleidster is aangetrokken voor de regievoering. De verantwoordelijke ambtenaar 
(de heer J. de Korte) meldt dat enkele commissies aan het werk zijn met de concretisering 
van de plannen. Een voorbeeld hiervan is het samen met de gemeentes onderhouden van 
rioolgemalen. 
 

De heer Middendorp interrumpeert portefeuillehouder Van Olphen. Spreker wil weten welke 
concrete projecten zijn gestart. 
 
De heer De Korte meldt dat de werkgroepen zijn opgestart. 
 
Portefeuillehouder Van Olphen vult aan dat gemeentes gezamenlijk de rioleringsplannen gaan 
oppakken. Spreker heeft begrip voor het ongeduld van enkele ingezetenen. De heer Bos con-
stateert dat het oppakken van gezamenlijk onderhoud vaak meer tijd dan men op voorhand 
zou verwachten omdat organisaties als het ware in elkaar moeten worden geschoven. 
 
De heer De Korte meldt dat de resultaten die de aannemer heeft geboekt bij de Morsestraat in 
Den Haag hoopvol zijn. De gemaakte kosten komen voor rekening van de aannemer omdat 
Delfland destijds niet tevreden was over de geleverde kwaliteit. Met een noodoplossing kan 
het gemaal toch zijn werk doen. Delfland is nu dicht bij een definitieve oplossing. 
 
Mevrouw Van der Burg herhaalt haar eerder gestelde vraag. Spreekster vraagt of er nog kos-
ten aan verbonden zijn voor Delfland. 
 
De heer De Korte antwoordt dat er geen kosten mee zijn gemoeid voor Delfland. 
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De heer De Korte beantwoordt de vraag van de heer Middendorp over het doorschuiven van 
het geurloos vervoer van slib naar 2015. De containers en vrachtwagens waar het verontrei-
nigde slib in zit, zijn hermetisch gesloten. Dit geurloos verladen is een kostbare aangelegen-
heid. Om voornoemde reden zijn de kosten doorgeschoven naar 2015. 
 
De heer Bos beantwoordt de vraag van mevrouw Koop waarin zij verwijst naar para-
graaf 3.4.3 van pagina 36. Hierin staat een realisatie die 1 miljoen euro hoger uitvalt dan was 
begroot in de bestuursrapportage. De heer Bos licht toe dat er bij rioolgemaal Scheveningen 
voor 0,7 miljoen euro meer is gerealiseerd dan voor 2014 was geraamd. Daarnaast is er bij de 
OAS 0,2 miljoen euro meer gerealiseerd dan geraamd in BURAP2. Het totale bedrag is afge-
rond op 100.000 euro. Hiermee is men volgens de heer Bos gebleven binnen het hiervoor 
gereserveerde budget. Het geld is volgens de heer Bos alleen eerder uitgegeven. 
 
Portefeuillehouder Van Olphen beantwoordt de gestelde vragen over de tariefstructuur. De 
tariefstructuur is opgebouwd uit een vast en een variabel deel. De meningen binnen Delfland 
over hoe men hiermee moet omgaan zijn verdeeld. Tijdelijk gaat men door op de manier 
waarop thans wordt gewerkt. Dit onderwerp blijft op de agenda staan. 
 
De heer De Korte meldt dat Delfland eind januari 2015 een reactie heeft gestuurd aan de 
rechtbank over het geschil van Delfland met de gemeente Delft. Het betreft een langlopend 
proces. Portefeuillehouder Van Olphen vult aan dat de uitspraak van invloed is op alle water-
schappen en gemeentes. Er wordt, indien nodig, volgens hem gestreden tot aan de Hoge 
Raad. 
 
De heer De Korte beantwoordt de gestelde vragen over het prestatieniveau. Delfland voldoet 
aan alle indicatoren die zijn afgesproken. Voor het bepalen van de indicatoren is uitgegaan 
van de wettelijk gestelde normen. De vice-voorzitter vult voorgaande spreker aan met dat 
Delfland op een innovatieve manier bekijkt wat men nog meer zou kunnen doen. 
 
De vice-voorzitter meldt dat de brief als reactie op het rapport van de Visitatiecommissie Wa-
terketen enige weken geleden is verstuurd. De routing van de brief is bij spreker niet bekend. 
Deze brief had volgens spreker als verzonden stuk op deze agenda moeten staan. Spreker 
trekt na wat de routing is geweest van de brief en waarom deze niet op de agenda van deze 
vergadering is geplaatst. 
 
Portefeuillehouder Van Olphen gaat in op de vraag van de heer Middendorp over de water-
harmonica. Spreker meldt dat het gezuiverde water van de Groote Lucht op dit moment de 
Nieuwe Waterweg in wordt gepompt. Delfland werkt aan een voorstel om het gezuiverde af-
valwater nog verder te gaan zuiveren opdat het kan worden getransporteerd naar de water-
harmonica en/of de boezem. In de maand juni wordt hierover een voorstel ingediend voor 
bespreking in de VV. 

 
Mevrouw Van Hijlckama Vlieg wil weten wat er gebeurt met de GRP-adviezen aan de gemeen-
te. Wat voor effect wordt ermee gesorteerd? 
 
De heer Filius licht toe dat de gegeven adviezen worden opgenomen in de GRP’s (gemeentelij-
ke rioleringsplannen). Spreker meldt dat Delfland dit proces niet kan monitoren. Met behulp 
van het NAD-netwerk wordt volgens spreker op gemeentelijk niveau bekeken wat met de 
GRP’s moet gebeuren en hoe hierop invloed uitgeoefend kan worden. 

 
De heer Bos beantwoordt de vraag over de PPS. Spreker meldt dat de leaseovereenkomst 
afloopt. In het contract zijn volgens spreker een aantal indices benoemd. Deze indices zijn ook 
opgenomen in de bestuurlijke raadpleging PPS. Het variëren van deze indices bepaalt de uit-
eindelijke betaling aan Delfluent. Delfland kan hier volgens spreker geen sturing aan geven. 
Het betreft kosten voor o.a. personeel en materieel. De uitkomst is afhankelijk van de fluctua-
tie van het CBS-systeem. Mevrouw Van Hijlckama Vlieg vraagt zich volgens spreker terecht af 
waarom dit niet is opgenomen in het jaarverslag. Spreker antwoordt dat Delfland tot nu toe 
een PPS-commissie had. Deze is enige tijd geleden opgeheven. Met ingang van de jaarreke-
ning 2015 wordt expliciet apart gerapporteerd over de PPS. 
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Portefeuillehouder Van Olphen beantwoordt de vraag van de heer Belt over RoSA. Spreker 
meldt dat de kar wordt getrokken door de gemeente Rotterdam. Delfland haakt aan waar het 
gelegenheden betreft die Delfland aangaan, zoals het NAD-verhaal. 
 
Tweede termijn 
De heer Belt vraagt wat Delflands eigen ambitie is wat betreft het bezuinigen. 
 
Mevrouw Van Hijlckama Vlieg wil graag meer weten over het aflopen van de leaseverplichting. 
 
Mevrouw Hilders meldt dat zij in de eerste termijn een vraag had gesteld over het verleggen 
van persleidingen zoals verwoord op bladzijde. 36. Haar vraag is nog niet beantwoord. 
Spreekster wil weten wat er in één jaar tijd voor werkzaamheden hieromtrent hebben plaats-
gevonden. 
 
Mevrouw Van der Burg vindt de ontwikkelingen rond de waterharmonica bijzonder interessant. 
Spreekster wil graag een voorlichting hieromtrent bijwonen. De voorzitter verwijst naar de 
voorlichtingsbijeenkomst die die middag heeft plaatsgevonden. De uitnodiging hiervoor was 
opgenomen in de oproepbrief aan de commissieleden. 
 
De heer Middendorp verwijst naar het bedrag dat Delfland zegt gezamenlijk te gaan bezuini-
gen. Het valt spreker op dat door portefeuillehouder Van Olphen wordt gesproken over “doel-
matigheid”. Het verwondert spreker dat in dat kader geen gebruik wordt gemaakt van presta-
tie-indicatoren. Spreker vraagt aan de portefeuillehouder welke doelstelling hieruit zou kunnen 
komen. 
 
De heer De Korte beantwoordt de vraag van mevrouw Hilders over de persleidingen. Spreker 
meldt dat Delfland overeenkomsten hieromtrent heeft afgesloten met de grondeigenaren. 
Daarnaast heeft Delfland geïnventariseerd waar de overige persleidingen liggen. Voor deze 
overige leidingen heeft Delfland de gewenste breedte aangegeven per leidingenstrook. Dit 
werk heeft betrekking op een aanzienlijke hoeveelheid percelen. Het was en is volgens spre-
ker een aanzienlijke klus om een en ander in kaart te brengen. 
 
Mevrouw Hilders bedankt de heer De Korte voor zijn inhoudelijke toelichting. 
 
Portefeuillehouder Van Olphen gaat in op het gebruik van prestatie-indicatoren bij de bezuini-
gingen. Spreker licht toe dat Delfland ook zonder de visitatiecommissie de ambitie had om te 
gaan bezuinigen. Het visitatieverhaal kwam volgens spreker na de ingezette ambitie. De 
10 miljoen euro is betrokkenen opgelegd door de visitatiecommissie. Spreker meldt dat Delf-
land ernaar streeft meer te bezuinigen. 
 
De heer Middendorp onderbreekt portefeuillehouder Van Olphen met de vraag wat Delfland nu 
daadwerkelijk gaat bezuinigen. Spreker dringt aan op het noemen van een concreet bedrag. 
 
Portefeuillehouder Van Olphen is niet voornemens een concreet bedrag te noemen. 
 
De commissie Waterkwaliteit brengt een positief advies uit over het jaarverslag wat betreft 
het gedeelte over het gezuiverde afvalwater. De voorzitter concludeert dat voorgaand voorstel 
als hamerstuk kan worden ingebracht in de VV. 
 
Schoon water 
Mevrouw Ter Woorst is portefeuillehouder van Schoon water. Voor dit onderwerp geven de 
volgende ambtenaren ambtelijke ondersteuning: 

 De heer Filius, teamleider Watersysteemkwaliteit 

 De heer Hottinga, programmamanager Schoon Water 
 
De heer Belt complimenteert portefeuillehouder Ter Woorst met de kwaliteit van het geschre-
vene. Spreker is van mening dat het aantal meetpunten binnen Delfland van wezenlijk belang 
is. Het wordt als zodanig niet hierin omschreven. Daarnaast wil spreker weten wat incidentele 
bacteriële verontreiniging van zwemwaterlocaties inhoudt. 
  
Mevrouw Van Hijlckama Vlieg stelt de volgende vragen: 
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- Spreekster heeft een algemene vraag over de inrichting van het jaarverslag. Zij verzoekt 
de stromen van informatie aldaar uit elkaar te trekken. Spreekster stelt hierbij de volgen-
de vragen: wat is hiervan afgehandeld? Welke werken moet nog worden afgerond? En 
welke werken moeten worden geprioriteerd? 

- Spreekster stelt de volgende vraag over de chemische waterkwaliteit op bladzijde 17. Al-
daar wordt gesproken over het extra doorspoelen om het gewenste stikstofniveau te halen 
in 2015. Spreekster verzoekt om een nadere toelichting. 

- Op bladzijde 18 wordt gesproken over prestatie-indicatoren voor het op peil houden van 
de zwemwaterkwaliteit. Hierin is Delfland goed op weg. Spreekster vraagt zich af hoe 
prestatie-indicatoren in overeenstemming kunnen worden gebracht met het praktische 
gebruik van het zwemwater door o.a. kinderen. Spreekster sluit af met de vraag: moeten 
bepaalde bacteriën in dat kader niet worden ingeperkt? 

- Spreekster verwijst naar bladzijde 20, waar wordt gesproken over de risico’s rond chemi-
sche waterkwaliteit. Spreekster vraagt zich hierbij af hoe de gebiedspartners beïnvloed 
zouden kunnen worden en hoe geanticipeerd kan worden op recente ontwikkelingen. 

 
Mevrouw Hilders meldt dat bij de chemische waterkwaliteit sprake is van een doorspoelpro-
gramma. Hiermee wordt volgens spreekster de noodzaak aangetoond van het voeren van een 
waterprijsbeleid. Zij vraagt welke activiteiten het college gaat ondernemen in de richting van 
het waterprijsbeleid. Tot slot vraagt spreekster zich af of het innovatiebudget niet beter inge-
zet kan worden voor concrete problemen zoals het oplossen van blauwalg.  
 
Mevrouw Hoogwerf feliciteert Delfland met de behaalde kwaliteiten in 2014. Zij is blij met de 
vismigratiepunten. De meetpunten zijn destijds opgenomen vanuit een bepaalde importantie. 
Helaas krijgen ze op dit moment niet de gewenste indicatie-functie. Spreekster wil graag we-
ten waarom dat zo is en vraagt om een nadere toelichting. Zij verwijst naar hetgeen op blad-
zijde 20 staat over de risico’s op het gebied van de chemische waterkwaliteit. Hierbij staat 
vermeld dat de beoogde doelstellingen waarschijnlijk niet worden gehaald. Dit is een punt van 
zorg voor de fractie van mevrouw Hoogwerf. 
 
De heer Kretschmar spreekt zijn behoefte uit aan het opnemen van goede prestatie-
indicatoren in het verslag. Zijns inziens draagt dit bij aan de transparantie en kwaliteit van het 
verslag. Wat betreft de chemische waterkwaliteit heeft Delfland goede resultaten behaald. De 
exploitatiekosten voor het totale programma bedragen volgens spreker 60% van de kosten. 
Een aanzienlijk deel hiervan wordt besteed aan de chemische waterkwaliteit. Het is dan ook 
niet aanvaardbaar dat het mogelijk niet behalen van de doelstellingen (in de risicoparagraaf) 
op een dusdanige wijze wordt verwoord in dit verslag. Spreker sluit zich aan bij hetgeen me-
vrouw Hoogwerf hierover heeft gezegd. 
 
Mevrouw Zoete constateert dat in de zomer circa zes weken in open water kan worden ge-
zwommen. Zij leest dat er een negatief zwemadvies is uitgebracht gedurende vijf weken voor 
de Krabbeplas. Mevrouw Zoete vindt dit geen goede prestatie en adviseert alle vernieuwing en 
innovatie hierop in te gaan zetten. 
 
Mevrouw Van der Burg heeft de volgende vragen en opmerkingen: 
− Spreekster stelt een vraag over de chemische waterkwaliteit. Zij vraagt zich af in welke 

richting moet worden gedacht om te komen tot prestatie-indicatoren die wel onderschei-
dend zijn. 

− Spreekster wil weten hoe de proef verloopt met gebiedsgericht meten in de Dorppolder. 
− Spreekster stelt dat de vismigratie goed op schema ligt. 
− Spreekster vraagt of de maatregelen die zijn genomen om de zwemwaterkwaliteit te verbe-

teren effect hebben gehad. 
− Spreekster vraagt zich af hoe het staat met de vertraging rond de ecologische waterkwali-

teit. Zij vraagt zich af hoe deze vertraging is ontstaan. Wordt er bij de vertraging ook reke-
ning gehouden met andere factoren, zoals de toename van het aantal ganzen? 

 
Mevrouw Koop sluit zich aan bij de woorden van de vorige spreekster omtrent het zwemwa-
ter. Daarnaast draagt de kwaliteit van het zwemwater bij aan de toename van de “aware-
ness”. Spreekster is tot slot in verwarring over de programmalijn Chemische waterkwaliteit. 
Zoals het in het jaarverslag staat verwoord, is Delfland tevreden met het behaalde resultaat, 
terwijl zij in de media leest dat Delfland in het geheel niet tevreden is. 
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De heer Middendorp heeft de volgende opmerkingen en vragen: 
− Spreker complimenteert Delfland met de behaalde resultaten tot nu toe en het mooie ver-

slag. Hij verwijst naar bladzijde 17. Hier staat dat het aantal meetpunten dat voldoet aan 
de waterkwaliteitsnormen niet is toegenomen. Hieruit constateert spreker dat geen sprake 
is van een verbetering. Volgens spreker wordt hiermee de waarheid gemanipuleerd. Hij 
verzoekt portefeuillehouder Ter Woorst het stuk hierop aan te passen. Er moet sprake zijn 
van realiteitscongruentie. 

− Spreker constateert dat de vismigratiepunten achterliggen. De afgesproken punten worden 
niet gehaald. Het lokvoer heeft geen enkele invloed. 

− Spreker vraagt zich af of de bacteriële verontreiniging een Escherichia coli (E-coli)-
verontreiniging is. Hij vraagt zich af of Delfland vat heeft op het blauwalg-probleem. Is het 
probleem hanteerbaar? 

 
Portefeuillehouder Ter Woorst beantwoordt de laatste vraag van de heer Middendorp. De kwa-
liteit van zwemwater is niet voor 100% voorspelbaar. Daarnaast is Delfland afhankelijk van 
andere partijen. Vóór de huidige collegeperiode was er geen programma voor de waterkwali-
teit. Thans wordt gewerkt met een programma en prestatie-indicatoren. Daarnaast heeft Delf-
land een programmamanager aangesteld. Spreekster meldt dat glastuinbouwbedrijven zijn 
bezocht en zijn aangesloten op het riool. Maar ondanks alle inspanningen is Delfland er nog 
niet. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst meldt dat de PI’s worden vastgesteld bij de begroting. Het kan 
zijn dat deze opnieuw moeten worden bijgesteld. Zij geeft het woord aan de heer Filius voor 
een inhoudelijke toelichting. 
 
De heer Filius meldt dat in 2010 geen enkel meetpunt voldeed aan de waterkwaliteitsnorm. In 
2014 is hiervan nog steeds sprake omdat alle normeringen de verschillende stoffen hierin 
meenemen. Hierdoor is onvoldoende sprake van onderscheidenheid. Er is volgens spreker 
altijd sprake van een stof die niet voldoet aan de norm. De heer Filius constateert dat er bij 
veel aangetroffen stoffen sprake is van een verlaging. In juni wordt de Waterkwaliteitsrappor-
tage 2014 besproken in de VV? 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst meldt dat ontlasting/poep eveneens van invloed is op de kwali-
teit van het zwemwater. Bij de waterspeeltuinen is Delfland er in geslaagd de bacterieover-
schrijding in te perken c.q. te bestrijden. Delfland is verantwoordelijk voor de waterkwaliteit 
samen met de betrokken gemeente en/of een recreatieschap. Delfland meet de waterkwaliteit 
in samenspraak met de gemeente en/of het recreatieschap. Het resultaat geeft Delfland door 
aan de provincie. Het geheel wordt gefinancierd uit de middelen van Delfland. De provincie 
levert het informatiebord dat wordt geplaatst bij open water. De portefeuillehouder is van me-
ning dat dit in handen zou moeten zijn van het recreatieschap, de gemeente en Delfland. De 
wet legt de verantwoordelijkheid echter bij de provincie. 
 
Mevrouw Van Hijlckama Vlieg wil graag een inbreng op de inrichting van het jaarverslag. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst constateert dat meerdere fracties verzoeken om een andere 
weergave van het verslag. Zij stelt voor dat deze fracties dit inbrengen bij de agendacommis-
sie. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst constateert dat meerdere fracties evenals Delfland niet tevre-
den zijn over de huidige waterkwaliteit. Hiervoor neemt Delfland extra maatregelen om tot 
een adequaat resultaat te komen. Volgens spreekster is dit o.a. doorspoelen en aanvullend 
baggeren. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst meldt dat voor de aanpak van de zwemwaterkwaliteit gekeken 
is naar vier aspecten: bereidheid beheerders, horeca-aanwezigheid, aantal bezoekers en klei-
ne kinderen. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst laat weten dat de gebiedspartners ter beperking van de risico’s 
nadrukkelijk worden beïnvloed. Deze worden actief opgezocht. Er is samengewerkt met LTO 
Glaskracht. Daarnaast zijn bestuurlijke overleggen georganiseerd. Tot slot is ingezet op de 
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emissieloze kas, waarbij afspraken zijn gemaakt met de betrokken hoogheemraadschappen in 
de regio. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst kan de vraag van mevrouw Hilders over het doorstromen in 
relatie tot het prijsbeleid niet beantwoorden. Dit is een vraag die de commissie BOB zou moe-
ten beantwoorden. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst is blij met de complimenten over het lokaal meetnet. Zij be-
dankt de aanwezigen hiervoor. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst geeft aan dat gesproken kan worden over PI’s in opmaat naar 
de begroting 2016.  
 
Portefeuillehouder Ter Woorst voelt zich evenals meerdere fracties niet zo prettig bij de ge-
constateerde chemische risico’s. Hierin is Delfland afhankelijk van derden. Delfland zoekt deze 
nadrukkelijk op. Het beïnvloeden van de mindset van glastuinbouwers vindt hierbij nadrukke-
lijk plaats. 
 
Het probleem van de blauwalg blijft volgens portefeuillehouder Ter Woorst een lastig pro-
bleem. Natuur is niet stuurbaar. Delfland voldoet aan de wettelijke richtlijn in dezen. In de 
Krabbeplas is Delfland op zoek naar een duurzame oplossing. De kennis die daar wordt opge-
daan kan worden geëxporteerd naar andere plassen. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst laat weten dat het gebiedsgericht meten in de Dorppolder een 
positief effect heeft gesorteerd. Delfland is er hiermee nog niet. Er zijn nog meer polders waar 
gebiedsgericht gemeten moet gaan worden. Spreekster meldt dat de Oranjebuitenpolder ver-
traging heeft opgelopen omdat iemand bezwaar heeft aangetekend. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst vindt de omgang met de watervogels en de ganzen een aan-
dachtspunt, dat Delfland samen met de gemeente zal oppakken. Spreekster vindt de beleving 
van het zwemwater de manier waarop het waterverhaal verteld kan worden aan de jeugd. In 
zoverre is inderdaad sprake van “awareness”. 
 
Portefeuillehouder Ter Woorst constateert dat de groenteteelt naar behoren investeert. De 
sierteelt blijft volgens spreekster onder de maat. Er wordt actie ondernomen richting de sport-
vissers met het verzoek het lokvoer te verminderen. De vergunning wordt hier te zijner tijd op 
aangepast. 
 
Volgens portefeuillehouder Ter Woorst heeft men de voorspelbaarheid van blauwalg niet voor 
de volle 100% in de hand. Er is geen model voorhanden. Volgens de heer Filius kan Delfland 
wel inschattingen maken op basis van het nitraatgehalte. 
 
Tweede ronde 
De heer Middendorp heeft de volgende vragen en opmerkingen: 
− Spreker is van mening dat Delfland met de provincie kan bespreken wat wel of niet kan 

worden aangewezen als zwemwatergebied. 
− Spreker denkt dat voor de Krabbeplas de gewenste waterkwaliteit nooit gehaald kan wor-

den, gelet op de verontreinigende materie. 
− Spreker adviseert bij de STOA te informeren naar de stand van zaken ten aanzien van de 

modellering rond de blauwalg. Er zijn volgens spreker modellen te maken voor de bestrij-
ding van blauwalgen. 

− Spreker verzoekt Delfland in de managementsamenvatting op te nemen dat men niet te-
vreden is met de waterkwaliteit. 

 
Mevrouw Koop constateert dat Delfland goede resultaten heeft behaald. Delfland is niet tevre-
den over de waterkwaliteit. Spreekster verzoekt de tekst hierop aan te passen, temeer daar 
Delfland zich negatief uit over de waterkwaliteit in de media. 
 
Mevrouw Hilders verzoekt toe te voegen in het genoemde omgevingsmodel van de heer Mid-
dendorp dat de temperatuur gereduceerd moet worden. Hiermee kan de blauwalg vermoede-
lijk gereduceerd worden. 
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De heer Van Adrichem onderschrijft de woorden van voorgaande spreekster wat betreft de 
verlaging van de temperaturen. 
 
Mevrouw Van Hijlckama Vlieg merkt op dat er sprake is van een teleurstellende waterkwaliteit. 
Zij vraagt zich af in hoeverre deze slechte waterkwaliteit wordt veroorzaakt door chemische 
stoffen die al in het water aanwezig zijn. Er mag wel een gevoel van urgentie spreken over de 
ernst van de chemische waterkwaliteit. 
Wat betreft de kwaliteit van het zwemwater wil spreekster weten waarom de vijf knelpunten 
worden doorgeschoven naar 2015. Zij verwacht een toelichting hierop. 
 
De vice-voorzitter zegt toe dat de urgentie van de chemische waterkwaliteit onder de aan-
dacht wordt gebracht in de Waterkwaliteitsrapportage 2014 en (indien nodig) in de volgende 
jaarverslagen, mede ook met het oog op het vergroten van de awareness van het brede pu-
bliek. Portefeuillehouder Ter Woorst zegt verder toe dat in het vragenformulier de vraag zal 
worden beantwoord of het beïnvloeden van de temperatuur van zwemwater ingezet kan wor-
den als instrument om blauwalg te voorkomen. Naar aanleiding van de vraag van mevrouw 
Hilders zegt portefeuillehouder Ter Woorst toe dat bij de STOWA wordt geïnformeerd of door 
middel van modellen de aan- of afwezigheid van blauwalg in zwemwater voorspeld kan wor-
den. 
 
De heer Middendorp gaat namens de AWP Delfland niet akkoord het voorliggende voorstel. 
Portefeuillehouder Ter Woorst zegt toe het verzoek van de heer Middendorp om de manage-
mentsamenvatting aan te passen voor wat betreft Schoon Water mee te nemen naar het col-
lege. 
 
04.B.14 Aquon 
De heer Belt stemt in met het voorliggende stuk. 
 
Mevrouw Van Hijlckama Vlieg stemt eveneens in met het voorliggende stuk. 
 
Mevrouw Hilders ontvangt graag een nadere opbouw van de hierin vermelde bedragen. 
 
Mevrouw Hoogerwerf heeft geen opmerkingen over het stuk zoals het hier ligt. Wel wil 
spreekster graag weten hoe hoog de reorganisatiekosten zijn. 
 
De heer Van Kretschmar mist evenals voorgaande spreekster een financiële onderbouwing van 
het stuk. 
 
Mevrouw De Zoete stemt in met het voorliggende voorstel. Zij mist wel nog een “drop-out”-
mogelijkheid. 
 
Mevrouw Van der Burg stemt in met het voorliggende voorstel. Spreekster is benieuwd naar 
mogelijke andere marktpartijen. 
 
Mevrouw Koop constateert een paar voorbehouden in het verhaal, zoals de reorganisatiekos-
ten. 
 
De heer Middendorp wil weten wat de onderliggende reden/motivatie is van dit stuk. Het ziet 
er volgens spreker uit alsof alleen wordt gefocust op de besparing van kosten. Hier is hij te-
leurgesteld over. Een garantieregeling is vanzelfsprekend. Saneringskosten worden zo zicht-
baar. 
 
Mevrouw Hilders verwijst naar de goud omrande regelingen in het stuk. Zij vraagt zich af of er 
op een andere manier kan worden omgegaan met vertrekpremies. 
 
De heer Esveld meldt dat op 8 oktober 2015 een informatie VV is waar het onderwerp Aquon 
aan de orde komt. Met een toelichting op de opbouw van de bedragen in de tabel. Vooraf-
gaand aan deze bijeenkomst zegt de heer Esveld toe de kosten inzichtelijk te maken. Wel 
merkt de heer Esveld op dat als definities gaan verschuiven, dit effect zal hebben op de door-
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berekening. De verhouding zal echter volgens spreker niet wezenlijk veranderen. In de begro-
ting 2016 heeft Delfland daarna de gelegenheid om een zienswijze in te dienen. 
 
Uiteraard zetten portefeuillehouder Ter Woorst en de betrokkenen actief in op de voortgang 
van dit dossier c.q. project. De “nvt” is volgens portefeuillehouder Ter Woorst en de heer Es-
veld wel degelijk van toepassing. Deze zal anders moeten worden omschreven. De portefeuil-
lehouder zegt toe dat in de tabel zal worden verduidelijkt hoe de onder “nvt” genoemde kos-
ten worden verrekend in model 1 en 2. Tijdens de presentatie over Aquon, voorafgaande aan 
de commissie, heeft de portefeuillehouder toegezegd de brief van het Hoogheemraadschap 
van Schieland en de Krimpenerwaard waarin zij aangeven in de GR Aquon te blijven, toe te 
sturen aan de commissie. 
 
De aanwezigen stemmen voltallig in met het stuk. De portefeuillehouder concludeert dat het 
stuk als hamerstuk naar de VV kan. 
 
 
05. Rondvraag 
Naar aanleiding van de Neherkade vraagt de heer Middendorp zich af of de kwaliteit van het 
watersysteem in Den Haag ook op andere manieren verbeterd kan worden dan door de aanleg 
van natuurvriendelijke oevers en vispaaiplaatsen. De voorzitter zegt toe deze vraag in het 
vragenformulier te beantwoorden. 
 
Mevrouw Koop vraagt zich af of het mogelijk is om naast een fles water kraanwater te plaat-
sen in de vergaderzaal. Dit is mogelijk volgens de vicevoorzitter. De opbrengst van het water 
is echter voor een goed doel. 
 
Mevrouw Van der Burg vraagt om de PowerPointpresentatie van de bijeenkomst die zij heeft 
gemist. De secretaris zegt toe dat deze in IBABS geplaatst wordt. 
 
Het verslag van de vertrouwelijke vergadering van 3 februari 2015 wordt in de openbare ver-
gadering zonder wijzigingen vastgesteld. 
 
Hierna sluit de voorzitter om 22.00 uur de vergadering. 
 
Aldus vastgesteld in de vergadering van de commissie Waterkwaliteit d.d. 19 mei 2015. 
 
 
 
 
De Voorzitter,        De Secretaris, 
 
 
 
 
 
I.J.A. ter Woorst      drs. P.J.R. Baeten 


